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Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka (nr 163)
23 maja 2023 r.
Komisja Sprawiedliwości i Praw Człowieka, obradująca pod przewodnictwem 
posła Marka Asta (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący 
porządek dzienny: 

– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie nazwy uczelni służb 
państwowych nadzorowanej przez Ministra Sprawiedliwości i o zmianie ustawy 
o Służbie Więziennej oraz niektórych innych ustaw (druk nr 3219).

W posiedzeniu  udział wzięli: Michał Woś  sekretarz  stanu w Ministerstwie  Sprawiedliwości wraz 
ze współpracownikami, Monika Olszewska dyrektor Biura Koordynacji Igrzysk Europejskich 2023 
Ministerstwa Aktywów Państwowych oraz Bogdan Zdrojewski senator RP.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Paulina Gabor, Anna Majewska, Daniel 
Kędzierski –  z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jakub Bennewicz, Tomasz 
Czech – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):

Otwieram posiedzenie Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka. 
Informuję, że posiedzenie zostało zwołane na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu 

Sejmu  i będzie  prowadzone  z wykorzystaniem  środków  komunikacji  elektronicznej 
umożliwiających porozumiewanie się na odległość.
Bardzo  serdecznie  witam  wszystkich  państwa  posłów  uczestniczących  osobiście 

i zdalnie w dzisiejszym posiedzeniu Komisji. Bardzo serdecznie witam przedstawiciela 
Senatu pana senatora Bogdana Zdrojewskiego, który zdalnie uczestniczy w posiedzeniu 
Komisji. Witam pana ministra Michała Wosia, reprezentującego Ministerstwo Sprawie-
dliwości wraz ze współpracownikami. Witam panią dyrektor Monikę Walewską. Bardzo 
serdecznie witam pana naczelnika Sebastiana Bończaka, jak również witam pana Pio-
tra Bednika. Ministerstwo Aktywów Państwowych reprezentuje pani dyrektor Monika 
Olszewska, którą też bardzo serdecznie witam.
Proszę wszystkich członków Komisji o zalogowanie się do systemu do głosowania 

i naciśnięcie przycisku w celu potwierdzenia obecności na Komisji. Przez moment pozo-
stawimy to głosowanie otwarte, żeby każdy zdążył się zalogować i potwierdzić obecność.
Informuję, że porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia Komisji obejmuje rozpa-

trzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie nazwy uczelni służb państwowych 
nadzorowanej przez Ministra Sprawiedliwości i o zmianie ustawy o Służbie Więziennej 
oraz niektórych innych ustaw z druku nr 3219. Przechodzimy do realizacji porządku 
dziennego.
Uchwałę Senatu wraz z uzasadnieniem otrzymali państwo w druku nr 3219. Przy-

pominam, że Senat proponuje odrzucić ustawę. Jest z nami przedstawiciel Senatu pan 
senator Bogdan Zdrojewski. Wobec powyższego udzielam panu senatorowi głosu.

Senator Bogdan Zdrojewski:
Bardzo dziękuję. 
Szanując państwa czas, bardzo krótko powiem, że propozycja Senatu wynika z trzech 

elementów.  Po pierwsze,  uważamy,  że to nie  jest  projekt  ustawy  o zmianie  nazwy 
uczelni. Ten element się tam znajduje, ale ma charakter nawet nie drugorzędny, tylko 
trzeciorzędny. To jest de facto ustawa o pomocy psychologicznej dla funkcjonariuszy, 
o wsparciu III Igrzysk Europejskich, o sposobie powoływania rektora przez ministra. 
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Praktycznie każdorazowo Senat ortodoksyjnie występuje przeciwko i w związku z tym 
uznaliśmy, że projekt ten nie spełnia wymogów konstytucyjnych, jeżeli chodzi o procedo-
wanie prawa. Żeby nie było wątpliwości, dodam – jest z nami reprezentant ministerstwa 
– że my nie mieliśmy nic przeciwko temu, aby pojawiła się nowa akademia – Akademia 
Wymiaru Sprawiedliwości, natomiast z tych powodów, o których powiedziałem wcze-
śniej, uznaliśmy, że ta ustawa nie powinna znaleźć się w realizacji legislacyjnej. 
Dodam jeszcze dwie rzeczy, które były bardzo istotne w debacie. Otóż jeżeli chodzi 

o pomoc psychologiczną dla funkcjonariuszy, to my uznajemy tę pracę za trudną i wyko-
nywaną w ciężkich warunkach, natomiast sami zastanawialiśmy się, dlaczego ta pomoc 
psychologiczna dla funkcjonariuszy staje się obecnie dużo ważniejsza niż na przykład 
pomoc psychologiczna dla najmłodszych – dzieci, zwłaszcza w szkołach. Mamy ogromną 
ilość prób samobójczych. Z tego niestety pewna część  jest skuteczna. Martwi nas to, 
bo jest to sytuacja absolutnie dramatyczna, którą uważamy za priorytet.
Drugi element jest związany z III Igrzyskami Europejskimi. Ta ustawa kompletnie 

nie pasuje do tego, aby podjąć taką tematykę. Przypomnę, że my szanowaliśmy pewne 
wyjątki, które zdarzały się w takich przypadkach w okresie pandemii, gdzie do jednej 
ustawy  dopisywano  rzeczy  kompletnie  z nią  niezwiązane,  natomiast wydaje mi się, 
że dziś trzeba powrócić do prawidłowej legislacji i do szacunku do wymogów konstytu-
cyjnych w tej materii. Akurat w tej ustawie nie tylko tego zabrakło, ale mieliśmy nad-
wyżkę. Z tego powodu w imieniu Senatu rekomenduję państwu przyjęcie naszej reko-
mendacji, czyli odrzucenie projektu tej ustawy. Bardzo dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Panie senatorze, bardzo serdecznie dziękuję za zwięzłe przedstawienie uzasadnienia 
uchwały Senatu. 
Czy mamy wyniki kworum? Zamykam głosowanie i proszę o wyświetlenie wyników. 

25 posłów uczestniczy w posiedzeniu Komisji, a zatem posiadamy kworum niezbędne 
do podejmowania rozstrzygnięć. 
Wobec tego otwieram dyskusję. Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi? Czy pan 

minister chciałby zabrać głos? Pani dyrektor? Też nie ma uwag. Czy państwo posłowie 
chcieliby zabrać głos? Nie ma pytań. Wobec tego zamykam dyskusję. 
Możemy w takim razie przejść do głosowania nad wnioskiem Senatu. Czy jesteśmy 

gotowi? Kto  z pań  i panów  posłów  jest  za przyjęciem uchwały  Senatu  o odrzuceniu 
ustawy, proszę o naciśnięcie właściwego przycisku. Kto z państwa jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Dziękuję. Zamykam głosowanie. 
Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 23 posłów, za 11, przeciw 11, wstrzymał 

się 1 poseł. Zatem wniosek nie uzyskał poparcia Komisji. 
Jeżeli chodzi o posła sprawozdawcę, to pan poseł Smoliński był do tej pory sprawoz-

dawcą Komisji  i rozumiem, że wyraża zgodę. Szepnął mi właśnie do ucha, że wyraził 
zgodę. Innych kandydatów nie ma, więc pan poseł Kazimierz Smoliński pozostaje dalej 
sprawozdawcą Komisji.

Poseł Kamila Gasiuk-Pihowicz (KO):
Ja bym wolała  jednak pana posła Smolińskiego zobaczyć, bo nie bardzo ufam temu, 
co powiedział panu.

Przewodniczący poseł Marek Ast (PiS):
Pan poseł Kazimierz Smoliński nadal jest naszym sprawozdawcą. 
Bardzo państwu dziękuję. Dziękuję naszym gościom. Dziękuję panu senatorowi. 
Zamykam posiedzenie Komisji.


